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„Na kríži sa nanovo zrodila naša nádej. Je to nádej odlišná
od nádejí sveta, pretože sa rodí z Ježišovej lásky.“

Pápež František

Foto: Martin Znášik
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Liturgický kalendár
6.9. - 23. nedeľa v cezročnom období

20.9. - 25. nedeľa v cezročnom období
15.9. - Sedembolestnej Panny Márie, patrónky Slovenska
13.9. - 24. nedeľa v cezročnom období

27.9. - 26. nedeľa v cezročnom období
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V čase súčasnej pandémie rastie 
osveta a zároveň táto osveta sa aj 
zlepšuje a je zrozumiteľnejšou okolo 
otázky sociálneho systému, ktorý môže 
byť hriešny. V čom hriešny? Napríklad v 
tom, že necháva nechránený priestor na 
sociálnych sieťach na vytvorenie 
sociálnych bublín, ktoré sú vyložene 
škodlivé. Pritom sociálne siete vytvárajú 
pre celé generácie určitú formu 
elektronického života, ktorý človeka 
vovedie do virtuálnej pasce. Ak veľakrát 
napríklad kliknete na príspevok o 
včelách, nikde popritom nemusíte ani 
napísať ,  že sa zaoberáte 
v č e l á r s t v o m ,  l e b o  
prevádzkovateľ tejto služby to 
vie o vás vyčítať z vašich kliknutí. 
Totiž každý pohyb na internete, 
ba dokonca i obyčajný pohyb 
myšou zostane niekde uložený - 
z a z n a m e n a n ý. . .  V  č a s e  
pandémie je veľkým prínosom 
teda osveta a tá aj rastie a s ňou 
súvisiace nabádanie k opatrnosti a 
kritickému mysleniu, aby nás v tomto 
prípade hriech elektronického systému 
nepohltil.

Veľmi nám rastie osveta dokonca 
okolo obchodovania s ľuďmi. Hlavne 
ženy a deti sa stávajú predmetom tohto 
hnusného obchodu. Dnes v čase 
pandémie proti tomuto obchodu 
vystúpila konfederácia katolíckych 
charít (Caritas Internationalis), ktorá 
uviedla to, čo rozvinula správa OSN, že 
cca 40 miliónov v celom svete je týchto 
obetí a každou štvrtou obeťou v rámci 

Európy je dieťa a dve z troch obetí sú 
ženy a dievčatá... Trvalo desať rokov, než 
sme mohli o tom čítať a verejne hovoriť. 
Pandémia Covid dala tejto téme zelenú 
a osveta rastie...

A môžeme v týchto osvetou 
zobudených témach v čase pandémie 
pokračovať. Použili sme len dva okruhy, 
ale je ich viac.

Čo z toho vyplýva!? Drastických tém 
v čase pandémie, ktoré odkrývajú 
rozličný hriech sociálneho systému, je 
veľa. A máme čas o nich zrazu hovoriť. 
Oboznamovať sa s nimi a hľadať 

r i e š e n i e  n a  i c h  p re ko n a n i e  a  
odstránenie zo spoločenského života. V 
takejto nemravnej bubline sa totiž ťažko 
žije. Pričom práve pandémii vďačíme za 
to, že o tom hovoríme. Pandémia nie je 
len upozornenie na reálnu infekciu, ale 
aj časom, kedy rastie osveta, čo s tým 
robiť. Rastie v tomto čase pandémie 
priam nutnosť vypestovať si dobré a 
bezpečné zvyky, ktoré sa pre nás stanú 
dobrou cestou.

Za to sa chcem s vami modliť a o to sa 
snažiť.

Vladimír, dekan
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Sociálny či elektronický systém môže byť hriešny
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Tak ako Vašich predchodcov ani Vás, 
dôstojný pán, neobíde otázka, ktorá vari 
najviac zaujíma našich čitateľov:

Na slovo vitajte vo farnosti je azda trošku 
prineskoro, veď v čase tohto rozhovoru 
uplynulo od príchodu pána kaplána Mateja 
Izraela už pár týždňov. Naše „vitajte“ 
vyslovujeme teda v mene čitateľov farského 
časopisu a zároveň ním prizývame nového 
pána kaplána na spoluprácu.

redakcia

5. Čomu by ste sa chceli 
najviac venovať v našej farnosti?

Pán kaplán, ďakujeme Vám za rozhovor i 
za prvý článok do nášho farského časopisu. 
Verím, spolu s našimi čitateľmi, že sa stanete 
j e h o  p rav i d e l ný m  p r i s p i evate ľ o m  a 
spolupracovníkom redakcie. Vitajte medzi 
nami a sme radi, že náš pán dekan vo Vás získa 
dobrého spolupracovníka pri spravovaní 
našej farnosti, ako i celého dekanátu. Nech sa 
Vám darí tu v našej farnosti realizovať 
jedinečný cieľ - privádzať našich farníkov 
bližšie k Pánovi. Vyprosujeme Vám Božie 
požehnanie vo Vašej pastorácii.

Začal by som teda svojím menom, ktoré je 
Matej Izrael. Som obyčajný a pevne verím že 
n o r m á l n y  o b y v a t e ľ  o b c e 
P o d z á m č o k ,  n a r o d e n ý  a 
vyrastajúci v meste Zvolen až do 
sedemnástich rokov, kedy som 
s a  s p o l o č n e  s  r o d i č m i  a 
súrodencami presťahoval už do 
vyššie spomenutej obce. J 
Okrem rodičov mám teda ešte 
troch súrodencov - dve sestry a 
jedného brata. Po ukončení 
š t ú d i í  n a  g y m n á z i u  s o m 
študoval v Kňazskom seminári 
sv. Františka Xaverského v 
B a d í n e  ( p o s l e d n ý  r o k  v 
Kňazskom seminári sv. Gorazda 
v Nitre). Po piatom ročníku som prijal 
diakonské svätenie a po ukončení štúdií, teda 
po šiestom ročníku, som prijal kňazské 
svätenie a bol som následne pánom biskupom 
Mons. Mariánom Chovancom ustanovený za 
kaplána do farnosti Partizánske-mesto. J

Mám veľmi rád hudbu a všetko s ňou 
spojené (č i  už  hranie  na hudobných 
nástrojoch, spievanie, počúvanie hudby). 
Veľmi rád si zahrám futbal a vypijem dobrú 
kávu, nepohrdnem časom spánku a ani 
dobrou knihou.

Mysl ím,  že kráčanie za Pánom je 
celoživotnou cestou, na ktorej putujeme 
všetc i .  Za  pr vé  kroky  v ier y  vďač ím, 
samozrejme, mojim rodičom, ktorí ma okrem 
rozprávania a chodenia učili aj kráčaniu za 
Pánom. Neskôr za veľa vďačím veľmi dobrým 
kňazom, ktorých som mal možnosť spoznať a 

ktorí boli prítomní pri rozhodujúcich krokoch 
môjho života. Myslím, že jemné pozvanie do 
kňazstva mi bolo adresované oveľa skôr, ako 
som sa ja naň rozhodol odpovedať. A s 
odpoveďou som si skutočne dal načas - prišla 
totiž až v druhej polovici štúdia na gymnáziu.

Priznám sa, že skutočne veľmi 
málo. J Preto mám ešte veľa čo 
spoznávať a objavovať. Moje 
pocity boli spojené so službou, 
ktorá je pevnou súčasťou nášho 
povolania, preto som prichádzal s 
túžbou slúžiť, a nie nechať sa 
obsluhovať.

3. Aké sú vaše záľuby?

4. Čo ste vedeli o našej 
farnosti a s akými pocitmi ste k 
nám prichádzali?

Myslím, že ohlasovaniu Toho, 
ktorému som uveril, či už slovami, 

skutkami alebo nezanedbávaním dobrého. J

1. Čo nám poviete o sebe?

2. Kedy ste sa rozhodli vykročiť za 
Pánom?

Predstavujeme nového kňaza v našej farnosti
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Realizácia Kaplnky povýšenia Sv. kríža so zvoničkou

K l u b  k r e s ť a n s k ý c h  s e n i o r o v 
Partizánske-mesto pôsobí s pomocou 
Božou už takmer desať rokov na území 
nášho mesta. Pri založení klubu v júni 
2 0 1 1  s m e  s i  d a l i  d o  p ro g ra m u 
vybudovanie Krížovej cesty povýšenia 
Sv. kríža, ktorú sa nám podarilo 
vybudovať za pomoci bývalého pána 
dekana Miroslava Baláža aj terajšieho 
pána dekana Vladimíra Farkaša, ktorý 
prišiel do našej farnosti v roku jej 
požehnania.  Veľmi nám pri  tom 
p o m o h l o  m e s t o 
Part i zánske,  na jmä v 
osobe pána primátora 
J o z e f a  B o ž i k a  c e z 
Technické služby. Veľa síl 
vynaložili tiež obetaví 
dobrovoľníci hlavne z 
radov  naš ich  č lenov. 
Nemôžeme zabudnúť na 
Božiu pomoc, ktorá je aj v 
tomto prípade prvoradá. 
Po vybudovaní Krížovej 
c e s t y  s m e  s  p á n o m 
dekanom Vladimírom Farkašom dospeli 
k návrhu vybudovať na vrchu kalvárie 
kaplnku so zvoničkou. Vybavovanie 
rôznych záležitostí spojené s výstavbou 
si vzal na starosť náš Klub kresťanských 
seniorov. Po slovných prípravách, 
návštev na mieste výstavby pán 
architekt Ing. Marián Minarovič zo 
Žabokriek nad Nitrou vypracoval 
príslušný projekt, vypracovaný v roku 
2016. Po odovzdaní projektu na 
Spoločný stavebný úrad nastalo 
obdobie vybavovania po príslušných 

úradoch a inštitúciách, tiež príslušná 
korešpondencia. Museli sme osloviť 
Štátne lesy, katastrálny úrad, Obecný 
úrad Brodzany, Roľnícke družstvo 
Klátova Nová Ves, príslušných majiteľov 
pozemkov, kde mala stáť kaplnka, 
Životné prostredie, Telekomunikácie, 
v o d o h o s p o d á ro v,  e l e k t r i ká ro v, 
geodetov, Pamiatkový ústav a ďalšie. 
Vybavovanie trvalo dosť dlho, ale vďaka 
Pánu Bohu sme stavebné povolenie 
16.6.2020 dostali. Od tohto dátumu sa 

začal i  rozví jať aktivity,  ktoré by 
zabezpečili financie, materiál, ale 
hlavne spolupracovníkov na diele. 
Pomoc, tak ako doteraz prisľúbil pán 
dekan Vladimír Farkaš, ďalej MsÚ na 
čele s pánom primátorom, Technické 
služby v zastúpení pánom riaditeľom 
J a ro š i n co m ,  p á n o m  Ku d e l o m  a 
Struhárom. Ing. Ladislav Centár nám už 
dávnejšie sľúbil šindeľ na pokrytie 
s t r e c h y  v  s p o l u p r á c i  s  p á n o m 
Kovalíčkom pri dodávke krovu. Pán Tóth 
nám pripraví oceľové komponenty 
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potrebné pri montáži krovu. Veľmi nám 
tiež pomáha pán Ing. Vácval, ktorý 
vykonáva stavebný dozor pri výstavbe 
k a p l n k y .  N e o d m y s l i t e ľ n ý m 
spolupracovníkom je a bude až do 
záveru projektant pán Ing. Minarovič, 
autor projektu. Pán Ladislav Bánovský 
bol pri vymeriavaní stavby. Ako prví nám 
d a r o v a l i  f i n a n c i e  Z d r u ž e n i e 
k r e s ť a n s k ý c h  p o d n i k a t e ľ o v  a 
manažérov Slovenska, ktorí nám 
darovali 1.000,-€. Pridali sa aj ďalší 
d r o b n e j š í  s p o n z o r i .  M á m e 
rozpracovanú aj podanú žiadosť o 

finančnú dotáciu od firmy Velux. 
Postupne oslovujeme ďalších možných 
podporovateľov. Prijmeme aj drobný 
dar, ktorý by pomohol zrealizovať 
Kap lnku  pov ýšen ia  Sv.  k r í ža  so 
zvoničkou. Č. ú. IBAN: SK04 0900 0000 
0050 3968 2849, Slovenská sporiteľňa. 
Po získaní stavebného povolenia sme 
mali v sídle Technických služieb v stredu 
15.7. poradu, ktorá sa týkala začiatku 
výstavby kaplnky. V pondelok 20.7. 
p ra c o v n í c i  T S  za  p o m o c i  p á n a 
Bánovského, Minaroviča, pána dekana 
Farkaša, pána Vácvala, pisateľa týchto 
riadkov a ďalších vymerali miesto, kde 

bude kaplnka stáť. V sobotu 1.8. sme z 
tohto miesta vysekali a odpratali kríčky, 
aby mohli začať kopať základy. V stredu 
5.8. pán dekan Farkaš za asistencie pána 
Vácvala a pisateľa týchto riadkov 
požehnal miesto, kde bude kaplnka stáť. 
Vo štvrtok 6.8. pracovníci TS vykopali 
základy na kaplnku a v piatok 7.8. ich 
zabetónovali. V čase písania týchto 
riadkov realizácia kaplnky sa nachádza v 
tejto polohe. S Božou pomocou 
budeme pokračovať ďalej, ak nám 
počasie dovolí. Kaplnka bude slúžiť 
n a š i m  o b č a n o m  n a  o d d y c h  p o 

absolvovaní krížovej cesty, na 
d u c h o v n é  p o v z n e s e n i e ,  č i 
m e d i t á c i u .  Po  č a s e  u r č i t e 
zapadne, tak ako krížová cesta, do 
kultúrneho dedičstva mesta či 
regiónu. Poslúži tiež pri slúžení sv. 
omše, ktorá sa v týchto miestach 
bude slúžiť. Pri jej výstavbe 
p o t r e b u j e m e  a  b u d e m e 
potrebovať hmotné a finančné 
prostriedky, ako aj fyzickú pomoc. 
Ale bez modlitby sa to nezaobíde. 

Preto Vás všetkých prosíme o modlitby 
na tento úmysel. Ďakujem už teraz za 
všetku pomoc a modlitby, nech Vám to 
Pán Boh mnohonásobne odplatí a 
Matka Božia nech oroduje za nás 
všetkých v nebi.

predseda Klubu kresťanských seniorov 
Partizánske-mesto

Stanislav Husár

Partizánske, 15.8.2020
Na sviatok Nanebovzatia Panny 

Márie
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Pútnicko - turistický zájazd do
Hronského Beňadika a Sampora

Po ústupe vírusu COVID-19 sme sa 
začali v našom klube stretávať v 
Klubovni spoločenských organizácií. 
S t r e t á v a m e  s a  v  o b m e d ze n o m 
množstve, nie viac ako 20 členov, podľa 

nariadenia vrchných orgánov. Ale aj za 
tohto stavu sú stretnutia milé, príjemné 
a je na nich cítiť, že našim seniorom 
stretnutia v minulých mesiacoch 
chýbali. 

Prvý štvrtok mesiaca júl sme 
medzi sebou privítali našich 
členov, ktorí oslávili v júni svoje 
ž ivotné jubi leá.  Verím, že 
situácia nám dovolí aj naďalej sa 
stretávať. Na prvý zájazd či púť 
sme sa v rámci svojho programu 
v sobotu 11.7. na sviatok Sv. 
Benedikta vydali do dvoch sídiel 
p á t r o v  b e n e d i k t í n o v.  D o 
staršieho benediktínskeho 
kláštora v Hronskom Beňadiku a do 
súčasného s ídla  benedikt ínov v 
Sampore, ktorý sa nachádza nad 

kúpeľmi Sliač. Najskôr sme teda zavítali 
do Hronského Beňadika. Tu nás privítala 
vedúca Infocentra p. Krekáňová. 
Predstavila nám pána, ktorý nám mal 
robiť sprievodcu a prednášateľa počas 

našej návštevy – brata Ivana. 
Brat Ivan nám výnimočným 
spôsobom priblížil históriu 
kláštora, ktorá siaha až do čias 
M a rca  A u ré l i a .  M a l i  s m e 
možnosť vidieť najstaršiu knihu 
n a  S l o ve n s ku  ( Ev a n j e l i á r 
nitrianskeho biskupstva) a tiež 
kaplnku, kde je umiestnený 
relikviár Božej krvi, vďaka ktorej 
sa COVID-19 viac nerozšíril na 
našom území, nakoľko ju vzali do 
lietadla a požehnávali s ňou celé 

S l ove n s ko .  Po  oza j  f u n d ova n e j 
prednáške a prehliadke kláštora, kde 
sme mali možnosť vidieť skvosty 

Slovenska, o ktorých v mnohých 
prípadoch nemáme ani potuchy, sme sa 
s Hronským Beňadikom rozlúčili a vydali 
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Stanislav Husár

sme sa na cestu do Sampora. 
Po našom príchode do Sampora sa 

začala slávnostná sv. omša, kde hlavným 
celebrantom bol žilinský otec biskup 
vdp. Tomáš Galis. Sv. omša bola zo 
sviatku sv. Benedikta, zakladateľa a 

patróna rehole benediktínov. V rámci sv. 
o m š e  s k l a d a l o  d e v ä ť  o b l á t o v 
benediktínske sľuby, pri ktorých sľúbili 
okrem iného, že budú žiť v duchu sv. 
Benedikta, šíriť jeho ducha. Otec biskup 
sa vo svojej  homíl i i  zameral  na 
vzdávanie vďaky, jednak nebeskému 
Otcovi, ale aj sebe navzájom. Nemáme 
zabúdať  na  ďakovanie  v  naš ich 

rodinách, spoločenskom či vo všednom 
živote. Nezabúdajme si vzájomne 
ďakovať, vyzýval otec biskup Galis. 
Snažme sa to aj dodržiavať. Po sv. omši 
boli všetci prítomní pozvaní pátrami 
benediktínmi na malé agapé, čo sme aj 

my využili. Výborne sme si pochutili. Po 
občerstvení sme sa vystrojili na cestu 
domov, kde sme s pomocou Božou a 
pod ochranou Panny Márie dorazili 
okolo 16.00 hod. 

C h c e m  s a  a j  z  to h to  m i e sta 
poďakovať mestu Partizánske za 
finančnú pomoc pre náš klub, vďaka 
ktorej sme mohli tento pútnicko-
turistický zájazd uskutočniť. Treba 
poďakovať všetkým účastníkom zájazdu 
a tiež pánu Staňovi, ktorý nás viezol 
svojím autobusom a šťastlivo nás 
doviezol domov k našim rodinám. 
Srdečná vďaka!

predseda Klubu kresťanských seniorov 
Partizánske-mesto
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Stanislav Husár

Členovia nášho klubu už tradične 
trávia zopár dní v roku u rehoľných 
sestričiek, ktoré spravujú Charitný 
domov v Dolnom Smokovci vo Vysokých 
Tatrách. Nevynechali sme ani tento rok 

a opäť sme sa v rámci nášho programu 
vybrali do Tatier. Pobytu sme sa 
zúčastnili od nedele 9.8. do piatka 
14.8.2020. Tento rok bol obohatený o 
šesť vnúčeniec, po tri mali so sebou 
manžel ia  Ko l lárovc i  a  manžel ia 
Ondruškovci, s ktorými bola aj ich dcéra 
Marika - mama ich troch vnúčeniec. 
Bolo nás teda 28 aj s vnúčatami, ktoré 
boli naozaj obohatením nášho pobytu. 
Počas týchto dní sme prežili krásne 
chvíle. Na Tatry to bol veru teplý a 
pohodový čas. Sestričky nám opäť 
pripravili priam domáce prostredie, ku 
ktorému sme trochu prispeli aj my. 
Každé ráno sme boli účastníkmi sv. 
omše a všetky boli hlavne zásluhou 
homílií vdp. Jozefa Barillu naozaj 
zážitkom. Počas pobytu sme navštívili 
rôzne miesta vo Vysokých Tatrách, napr. 
Sliezsky dom, kde sme navštívili nášho 
bývalého miništranta Erika Gajdoša, 
ktorý tam pracuje. Ďalej Popradské, 

Štrbské a Skalnaté pleso, prešli sme v 
rôznych úsekoch kus  tatranskej 
magistrály. Boli sme v Starom Smokovci, 
kde sa niektorí z nás pomodlili na 
miestnej krížovej ceste. Boli sme na 
Hrebienku, Rainerovej a Zamkovského 
chate a navštívili sme tiež Tatranskú 
Lomnicu a niektoré ďalšie miesta. Tatry 
počas nášho pobytu boli plne obsadené 
hlavne mladšou a strednou generáciou 
s deťmi. Návštevníci zaplnili chodníky, 
priestory pri chatách, žel. staniciach, 
električkách... Prispelo k tomu iste aj 
príjemné počasie a nádhera tatranskej 
prírody, ukazujúcej sa v plnej kráse. 
Pritiahla ozaj veľa obdivovateľov toho, 
čím Slovensko Pán Boh obdaril. V piatok 
po raňajkách a káve sme sa rozlúčili so 
sestričkami, poďakovali za pobyt a 
všetci sme sa šťastne vrátili domov pod 
ochranou Matky Božej Panny Márie.

predseda Klubu kresťanských seniorov 
Partizánske-mesto

Kresťanskí seniori vo Vysokých Tatrách
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Svätý Otec začal nový cyklus katechéz Uzdraviť svet

Drahí bratia a sestry, dobrý deň!
Pandémia naďalej spôsobuje hlboké 

rany, demaskujúc našu zraniteľnosť. Je veľa 
mŕtvych a veľmi mnoho chorých na 
všetkých kontinentoch. Mnoho ľudí a 
mnoho rodín prežíva dobu neistoty v 
d ô s l e d k u  s o c i á l n o - e ko n o m i c k ý c h 
problémov,  ktoré  post ihujú  na jmä 
najchudobnejších. Preto musíme mať náš 
pohľad pevne upretý na Ježiša (porov. Heb 
12,2) - uprostred tejto pandémie upierať 
pohľad na Ježiša - a s touto vierou objímať 
nádej Božieho kráľovstva, ktoré nám sám 
Ježiš prináša (porov. Mk 1,5; Mt 4,17; KKC 
2816). Je to Kráľovstvo uzdravenia a spásy, 
ktoré je už prítomné medzi nami (porov. Lk 
10,11). Kráľovstvo spravodlivosti a pokoja, 
ktoré sa prejavuje v skutkoch lásky, ktoré 
zasa zväčšujú nádej a posilňujú vieru (porov. 
1 Kor 13,13). V kresťanskej tradícii viera, 
nádej a láska sú oveľa viac než len pocity 
alebo postoje. Sú to čnosti vliate do nás 
milosťou Ducha Svätého (porov. KKC 1812-
1813): dary, ktoré nás uzdravujú a robia z 
nás uzdravovateľov, dary, ktoré nám 
otvárajú nové horizonty, aj vtedy, keď sa 
plavíme v náročných vodách našich čias. 
Nové stretnutie s evanjeliom viery, nádeje a 
lásky nás pozýva osvojiť si kreatívneho a 
obnoveného ducha. Týmto spôsobom 

budeme schopní premeniť korene našich 
fyzických, duchovných a spoločenských 
neduhov. Budeme môcť do hĺbky uzdraviť 
nespravodlivé štruktúry a deštruktívne 
praktiky, ktoré nás vzájomne oddeľujú, 
ohrozujúc ľudskú rodinu a našu planétu. 
Ježišovo účinkovanie ponúka veľa príkladov 
uzdravenia. Keď prinavracia zdravie tým, čo 
sú postihnutí horúčkou (porov. Mk 1,29-34), 
malomocenstvom (porov. Mk 1,40- 45), 
ochrnutím (porov. Mk 2,1-12); keď navracia 
zrak (porov. Mk 8,22-26; Jn 9,1-7), reč alebo 
sluch (porov. Mk 7, 31-37), v skutočnosti tak 
uzdravuje nielen fyzickú nemoc, - tá je 
skutočne fyzickým zlom - ale uzdravuje 
celého človeka. Týmto spôsobom ho znovu 
privádza do komunity, ako uzdraveného; 
oslobodzuje ho od jeho izolácie, keďže ho 
uzdravil.

Pomyslime na krásne rozprávanie o 
uzdravení chromého v Kafarnaume (porov. 
Mk 21-12), ktoré sme počuli na začiatku 
tejto audiencie. Zatiaľ čo Ježiš káže pri 
vstupe domu, štyria muži prinášajú svojho 
chromého priateľa k Ježišovi; a keď nemôžu 
vstúpiť, pretože tam bol veľký zástup, urobia 
otvor do strechy a spúšťajú lôžko pred neho. 
Ježiš, ktorý káže, vidí spúšťať sa toto lôžko 
pred ním. «Keď Ježiš videl ich vieru, povedal 
ochrnutému: „Synu, odpúšťajú sa ti 
hriechy“. A potom, ako viditeľné znamenie, 
dodal: „Vstaň, vezmi si lôžko a choď domov“.

V auguste Svätý Otec František opäť 
z a č a l  s  p r a v i d e l n ý m i  s t r e d a j š í m i 
katechézami, prerušenými počas júla. 
Predstavil Ježiša ako uzdravovateľa, lekára 
duše i tela. V novom cykle s názvom 
Uzdraviť svet  pápež reaguje na situáciu 
pandémie a post-pandémie v duchu 
evanjelia a sociálnej náuky Cirkvi. Pozýva 
veriacich mať pohľad upretý na Ježiša a 
takto pripraviť lepšiu budúcnosť.

Aký nádherný príklad uzdravenia! Zásah 
Krista je priamou odpoveďou na vieru tých 
ľudí, na nádej, ktorú do neho vkladajú, na 
ich preukázanú lásku medzi  sebou 
navzájom. A tak Ježiš uzdravuje, ale 
neuzdravuje čisto len ochrnutie. Ježiš 
uzdravuje všetko,  odpúšťa hriechy, 
obnovuje život ochrnutého a jeho priateľov. 
Povedali by sme, že sa dáva znovu narodiť. 
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(preklad: slovenská redakcia VR)

V nasledujúcich týždňoch vás pozývam 
zaoberať  sa  spoločne nal iehavými 
otázkami, ktoré sa pandémiou dostali do 
popredia,  predovšetkým sociálnymi 
chorobami .  A urobíme to vo svetle 
evanjelia, teologálnych čností a princípov 
sociálnej náuky Cirkvi. Spolu prebádame, 
ako môže naša katolícka sociálna tradícia 
pomôcť ľudskej rodine uzdraviť tento svet, 
ktorý trpí ťažkými chorobami. Mojím 
prianím je uvažovať a pracovať všetci 

pospolu, ako nasledovatelia Ježiša, ktorý 
uzdravuje, aby sme vytvorili lepší svet, plný 
nádeje pre budúce generácie (porov. 
Apoštolská exhortácia Evangelii gaudium, 
24. nov. 2013, 183).“

A tak sa pýtajme: akým spôsobom 
môžeme pomôcť dnes uzdraviť náš svet? 
Ako učeníci Pána Ježiša, ktorý je lekárom 
duše a tela, sme povolaní pokračovať „v jeho 
diele, diele uzdravenia a spásy“ (KKC, 1421) 
v zmysle fyzickom, sociálnom a duchovnom. 
Cirkev, hoci poskytuje Kristovu uzdravujúcu 
milosť prostredníctvom sviatostí, a hoci sa 
stará o zdravotné služby v najodľahlejších 
kútoch planéty, nie je odborníkom na 
prevenciu alebo liečenie 
pandémie.  Pomáha s 
c h o r ý m i ,  a l e  n i e  j e 
expertom. A ani neudáva 
š p e c i f i c ké  s o c i á l n o -
pol i t ické  usmernenia 
(porov.  sv.  Pavol  V I . , 
A p o š t o l s k ý  l i s t 
Octogesima adveniens, 
14. mája 1971, 4). Toto je 
ú l o h a  p o l i t i c k ý c h  a 
spoločenských vodcov.

P r e d s a  v š a k ,  v 
priebehu storočí a vo svetle evanjelia 
rozvinula Cirkev niektoré sociálne princípy, 
ktoré sú základné (porov. Kompendium 
sociálnej náuky Cirkvi, 160-208), princípy, 
ktoré môžu pomôcť v napredovaní, v 
príprave budúcnosti, ktorú potrebujeme. 
Vymenujem tie hlavné, vzájomne úzko 
spojené: princíp dôstojnosti ľudskej osoby, 
p r inc íp  spo ločného  dobra ,  p r inc íp 
preferenčnej voľby (opcie) pre chudobných, 
princíp všeobecného určenia dobier, princíp 
solidarity, subsidiarity, princíp starostlivosti 
o náš spoločný dom. Tieto princípy 
pomáhajú tým, ktorí sú v riadení a majú 
spoločenské zodpovednosti v zabezpečovaní 

rozvoja, a tiež - tak ako v tomto prípade 
pandémie -  uzdravenia osobného a 
sociálneho tkaniva. Všetky tieto princípy 
rôznymi spôsobmi vyjadrujú čnosti viery, 
nádeje a lásky.

prevzaté: www.radiovaticana.va

Ide o fyzické a duchovné uzdravenie, všetko 
spolu, ovocie stretnutia osobného i 
spoločenského. Predstavme si, ako vďaka 
Ježišovmu gestu vzrástlo toto priateľstvo, 
ako aj viera všetkých prítomných v tom 
dome. Uzdravujúce stretnutie s Ježišom!
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Mária je s nami (Lk 2,33-35), (Jn 19,25-27)
Mária nás sprevádza na našej krížovej ceste

Bojíme sa utrpenia? Bolesti? Bojíme! A 
napriek tomu sa v našom živote utrpeniu 
nevyhneme, lebo aj náš život je, podľa vzoru 
Krista, krížovou cestou a jedine z Golgoty sa 
dá vojsť do večnosti. Dnes na sviatok 
Sedembolestnej Panny Márie, patrónky 
Slovenska, pokúsime sa spolu s ňou - 
Sedembolestnou a s jej krížovou cestou, na 
ktorej sprevádzala celý život Krista 
preniknúť do tajomstva a 
z m y s l u  j e j  u t r p e n i a . 
S ku t o č n e  o n a  j e  t o u 
povolanou, ktorá chápe 
najhlbší zmysel utrpenia, 
l e b o  s a m a  p r e ž í v a l a 
mnohé bolesti a videla 
utrpenie svojho Syna a 
s p r e v á d z a l a  h o  j e h o 
životom.

Od roku 1966, kedy Pavol VI. vyhlásil 
Sedembolestnú Pannu Máriu za patrónku 
Slovenska a ešte mnohé roky predtým prijali 

Slováci práve Sedembolestnú za svoju 
Matku. Ona nám neustále pomáhala a 
ochraňovala nás počas našej histórie. 
Presne tak, ako sprevádzala Ježiša. Ľudová 
zbožnosť k Sedembolestnej v histórii 
vzdávala úctu jej konkrétnym siedmim 
bolestiam, čo v biblickom jazyku znamenalo 
plnosť. Keďže popri Kristovi Mária trpela 
najviac, ľudová zbožnosť chcela túto plnosť 

bolestí vyjadriť práve 
s y m b o l i c k ý m  č í s l o m 
sedem. Tým nemôžeme 
však obmedziť Máriino 
u t r p e n i e  n a  s e d e m 
h i s t o r i c k y  p r e s n e 
určených udalostí, ale 
chce sa naznačiť plnosť 
kalicha, ktorý pila spolu s 
Kr istom. Aby sa však 
s k o n k r é t n i l  t i t u l 
S e d e m b o l e s t n á , 
vymenúvali sa historické 
m o m e nt y.  N a j p r v  s a 
počítali len tie, ktoré 
znášala spolu s Kristom v 
dňoch jeho najväčšieho 
utrpenia a neskôr sa tento 
obraz bolestí rozšíril aj na 

K r i s t o v o  d e t s t v o .  P o d ľ a  t o h o t o 
vymenovania Panna Mária trpela, 1. keď 
počula Simeonovo proroctvo o meči, ktorý 
aj jej prebodne srdce, 2. keď utekala do 
Egypta a keď Herodes vraždil neviniatka, 3. 
keď hľadala strateného Ježiša v Jeruzaleme, 
4. keď Ježiša zajali a odsúdili, 5. keď Ježiš 
zomieral na kríži, 6. keď Ježiša zložili z kríža, 
7. keď Ježišovo telo kládli do hrobu.

Vidíme, koľko bolesti muselo zniesť 
srdce Matky. Azda najlepšie by to vedeli 

Kristus, keď zomieral 
na kríži, dal celému svetu 
tú, ktorá jeho samého 
doviedla až sem, až na 
G o l g o t u  a  t u  s a  j e j 
sprevádzanie nekončí. 
Kristus jej z kríža hovorí: 
„Žena, hľa, tvoj syn“ (Jn 
1 9 , 2 6 ) .  A  m ô ž e m e 
povedať, mysliac na celý svet: „Hľa, tvoje 
deti.“ Odteraz sme my tými, ktorých Mária - 
Matka bude sprevádzať na našich krížových 
cestách. A Kristus v tomto okamihu aj nám 
hovorí: „Hľa, tvoja Matka“ (Jn 19,26). A 
povzbudzuje nás, aby sme nemali strach 
prijať a oslovovať jeho Matku, ako našu 
Matku.
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Amen.

www.vincentini.sk

pochopiť tie naše matky, ktoré prežívali 
podobné životné kríže. Koľkokrát mohla 
Mária stratiť dôveru v Božiu dobrotu, jeho 
Lásku, keď toto všetko prežila, ale Mária 
nikdy nezapochybovala, vždy verila a ostala 
verná svojim prvým slovám daným Bohu: 
„Hľa, služobnica Pána, nech sa mi stane 
podľa tvojho slova“ (Lk 1,38). Niet pochýb o 
tom, žeby Mária nepoznala utrpenie - keď 
jej stále chcú zabiť jej dieťa, počnúc 
Herodesom až po skutočnú smrť na kríži. 
Keď sa jej stratil v chráme a nevedeli ho 
nájsť, koľko strachu vtedy prežívala. Koľko 
bolesti mala, keď videla svoje dieťa trpieť a 
nakoniec, keď ho drží vo svojom náručí a 
rozjíma v tejto bolesti o nekonečnej láske 
Boha k človeku. Sama je pred veľkým 
tajomstvom lásky - a utrpenia. Premýšľa o 
spojitosti medzi touto naoko tvrdou 
vykupiteľskou požiadavkou Boha, keď jeho 
vlastný Syn toľko trpí a nekonečnou láskou 
Boha k stvoreniam. Hľadá odpoveď. Stále v 
tej istej pokore a viere: „Hľa, služobnica 
Pána, nech sa mi stane podľa tvojho slova.“ 
Jedine láska, ako píše aj Ján Pavol II. vo 
svojom liste o zmysle kresťanského 
utrpenia, dáva uspokojivú odpoveď na 
zmysel utrpenia. „Veď Boh tak miloval svet, 
že dal svojho jednorodeného Syna“ (Jn 
3,16). A Ježiš hovorí: „Nik nemá väčšiu lásku 
ako ten, kto položí život za svojich priateľov.“ 
Utrpenie je spojené s láskou. Chápe to 
každá žena, ktorá po veľkých bolestiach drží 
v rukách svoje dieťa.

Každý jeden z nás prežíva svoje osobné 
bolesti, kríže, trápenia. Aj dnes Mária, tak 
ako kedysi počas Ježišovho života, ale aj 
počas dejín ľudstva, prežíva naše bolesti s 
nami. Veď koľkí z jej detí pomáhajú napĺňať 
dodnes Simeonovo proroctvo: A tvoju dušu 
prenikne meč. Keď jej deti utekajú, už nie 
pred Herodesom, ale od svojho Brata a Pána 
Krista, nechcú s ním spolu žiť,  keď 
neodpovedajú a neopätujú lásku Matky, 

Otca, zabúdajú na to, že vôbec existujú, 
majú plnú hlavu pozemských starostí, 
nenávidia, zabíjajú a tým všetkým zraňujú 
lásku svojich nebeských rodičov. Keď mnohí 
ani dnes nemajú kde hlavu skloniť a žijú na 
ulici, keď pozemskí rodičia si neplnia svoje 
povinnosti voči deťom, keď tí pastieri, ktorí 
na zemi majú sprevádzať jej deti do 
nebeského domu, nemilujú tie deti, ktoré 
ona miluje. Keď pozemské matky a otcovia 
sami odsudzujú na smrť svoje ešte 
nenarodené deti, či svojich starých rodičov. 
Všetci by sme si mali uvedomiť, že takto 
nechce nikto z nás konať.

Aj dnes je, Mária, tvoje utrpenie, ktoré ti 
spôsobujeme, spojené s tvojou láskou. Aj 
dnes Mária ide s nami na našich krížových 
cestách, chápe naše bolesti, a aj keď jej 
srdcu spôsobujeme často veľa utrpenia, ona 
ostáva verná povereniu svojho Syna: „Hľa, 
tvoje deti.“ Je pravou Matkou, ktorá 
neopúšťa svoje deti. A my, keď si toto všetko 
uvedomujeme, nemôžeme neprísť k tejto 
Matke a prosiť ju, aby nám pomáhala v 
našich životoch. Mária, ty Sedembolestná, 
ktorá si vo svojom živote prežila svoju 
krížovú cestu so svojím Synom a neopustila 
si Ho, buď aj pri nás a pomáhaj nám, aby 
sme nevrážali meč do srdca tvojho i tvojho 
Syna našimi hriechmi, aby sme vždy vedeli 
prijať Božiu vôľu v našom živote, i keď jej 
niekedy nebudeme rozumieť.

p. Ľubomír Stanček, CM
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Zo života svätej Terézie z Avily

Ten známy človek sa naozaj úprimne zasmial a namietol: „A to si myslíš, že tri pesos ti budú na 
kláštor stačiť?“

„A máš peniaze?“

Keď prichádzala do Sevilly, pred bránou mesta stretla nejakého známeho.

Terézia siahla do vrecka svojho rehoľného habitu a vytiahla tri ošúchané mince: „Trochu…“

„Terézia a tri pesos - to naozaj nie je nič,“ odpovedala pokojne rehoľníčka. Potom sa zasa zasmiala 
ona a dodala: „Ale Terézia, tri pesos a Boh - to je viac, než koľko je potrebné na niekoľko kláštorov!“

V nasledujúcich rokoch založila v Španielsku mnoho kláštorov. Svoje svedectvo podáva vo svojej 
„Knihe o zakladaní.“ Medzi rokmi 1567 a 1571 zreformovala konventy a založila kláštory v mestách 
Medina del Campo, Malagon, Valladolid, Toledo, Pastrana, Salamanca a Alba de Tormes. S 
duchovnými priateľmi Jánom z Kríža a Antonom od Ježiša založila v novembri 1568 kláštor v Duruello. 
Druhý konvent pre mužov bol v Andalúzii.

Stavanie kláštorov pokračovalo v Segovia (1571), Beas de Segura (1574), Seville (1575), a Caravaca 
de la Cruz (Murcia, 1576). Počas posledných troch rokov života založila konventy v Villanueva de la Jara 
(1580), Palencia (1580), Soria (1581), Burgos a Granada (1582). Všetkých spolu bolo sedemnásť 
kláštorov pod jej priamym vedením, ale tiež veľa mužských kláštorov, ktoré prebudovala počas 20 
rokov.

Pápež Pavol VI. jej v roku 1970 udelil titul „učiteľka Cirkvi“.                       prevzaté: www.modlitba.sk

„Chcem tu založiť nový kláštor,“ odpovedala, ako keby šlo o úplne bežnú vec.

Zo života svätej Terézie z Avily (+ 1582) sa rozpráva tento príbeh: 

Opýtal sa jej: „Terézia, prečo sem prichádzaš?“

Modlím sa, aby som jedného dňa bol typ človeka, ktorý dokáže jasne artikulovať, presne a odvážne 
odpovedať, keď počujem niekoho, kto je blízko mňa hovoriť Pánovo meno v hneve alebo frustrácii 
alebo ako prekliatie. Hneď tam, nie až potom.

· Syn Boží, zmiluj sa nado mnou i nad celým svetom.

· Odpusť nám naše hriechy.

„Nevezmeš meno Božie nadarmo“ v praxi

Ďalšie rýchle a jednoduché možné odpovede:

Zakaždým, keď vyslovia meno Ježiša Krista v hneve alebo frustrácii, moje srdce sa zachveje a 
láme.

Ako reagovať, keď počujete meno Pána používané nadarmo?

· Prišiel, aby si mohol byť spasený.

Na moje prekvapenie to bol športovec Tim Tebow, ktorý mi pomohol pochopiť, aká by mala byť 
moja odpoveď, keď ľudia používajú zbytočne a bez úcty meno Pána Ježiša.

Naozaj neviem, ako dať do slov presne to, čo cíti moje srdce, keď počujem, ako sa meno môjho 
Spasiteľa používa takým spôsobom. Som okamžite naplnený smútkom, pretože toľko ľudí v dnešnom 
svete nerozumie Ježišovej láske a moci a zároveň som naplnený hnevom, že Ježišovo meno už nie je 
posvätné. Nikdy nepochopím, prečo je prijateľné kričať neúctivo meno Ježiša Krista na športových 
podujatiach, vo filmoch a dokonca aj v neformálnom rozhovore. Prečo sa vtedy „nepípa“, ako sa to 
robí inokedy pri oplzlých a vulgárnych vyjadreniach, ktoré sú menej vážne než Božie meno.

· Jemu sláva, česť a chvála naveky.

Zachytili ste, ako Tim Tebow odpovedal? Jednoducho dokončil vetu za dotyčného, ktorý vykríkol 
úplne zbytočne „Ježiš“. Tim Tebow dopĺňa „miluje ťa.“ To je to, čo odpovedal okamžite po vypočutí 
Ježišovho mena.

· Buď požehnané Jeho meno.
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Nedokážem povedať „príď kráľovstvo Tvoje“, pokiaľ nie som ochotný vzdať sa svojej vlastnej 
suverenity a prijať spravodlivú vládu Boha.

Nedokážem povedať „lebo Tvoje je kráľovstvo“, pokiaľ nepreukazujem Kráľovi oddanosť a 
poslušnosť.

Nedokážem povedať „i sláva“, pokiaľ hľadám najprv svoju slávu.

Nedokážem povedať „amen“, dokiaľ úplne nepoviem - nech to stojí, čo to stojí, toto je moja modlitba.

Nedokážem povedať „chlieb náš každodenný daj nám dnes“ bez vynaloženia vlastnej poctivej práce 
alebo pokiaľ prehliadam skutočné potreby svojich blížnych.
Nedokážem povedať „odpusť nám naše viny, ako i my odpúšťame svojim vinníkom“, pokiaľ sa 
chystám uchovať si nenávisť voči komukoľvek.

Nedokážem povedať „ako v nebi, tak i na zemi“, pokiaľ nie som skutočne pripravený Jemu slúžiť teraz 
a tu.

Nedokážem povedať „na veky vekov“, pokiaľ som plný obáv a každodenných starostí.

zdroj: internet

Nedokážem povedať „moc“, keď sa bojím toho, čo by mi susedia alebo priatelia mohli povedať alebo 
urobiť.

Nedokážem povedať „neuveď nás do pokušenia, ale zbav nás zlého“, pokiaľ úmyselne zotrvávam v 
pokušení.

Nedokážem povedať „buď vôľa Tvoja“, pokiaľ nie som ochotný ju prijať do svojho života.

Nedokážem povedať „Otče“, pokiaľ tento vzťah nedávam najavo aj vo svojom každodennom živote.
Nedokážem povedať „náš“, keď moja viera nemá miesto pre mojich blížnych a ich potreby.

Otče náš...

Nedokážem povedať „ktorý si na nebesiach“, pokiaľ všetky moje záujmy a aktivity sú len svetskej 
podstaty.
Nedokážem povedať „posväť sa meno Tvoje“, pokiaľ ja, ktorý sa nazývam Jeho menom, nie som svätý.

Ježišu, môj Spasiteľ a Vykupiteľ,
Syn živého Boha, hľa, tu kľačíme pred Tebou a obetujeme Ti naše odprosenia,

ktorými Ti chceme vynahradiť všetky rúhania vyslovené proti Tvojmu Svätému Menu,

Ježišu, Ty si povedal: „Ak ma budete prosiť o niečo v mojom mene, ja to urobím.“

Ochráň ich pred každým pokušením, aby neodpadli od pravej viery.

Daruj všetkým svetlo a poznanie pravdy, odvahu a silu v boji so zlom,
vytrvalosť vo viere a živú lásku!

Za to sa modlíme, milosrdný Ježišu, v Tvojom mene k Bohu Otcovi, s ktorým žiješ a kraľuješ v 
jednote s Duchom Svätým po všetky veky vekov. Amen.

prevzaté: www.modlitba.sk

všetky falošné obvinenia a ohováranie proti Tvojej neveste - svätej rímskokatolíckej cirkvi.

Zachráň tých, ktorí teraz stoja na okraji priepasti hriechu.

Urobte si pokojne čas na premýšľanie a modlite sa o svoju odpoveď. Ak nie ste úplne pripravení 
zapojiť sa do teologickej diskusie s tými, ktorí sú okolo vás, tieto frázy, ktoré sú naozaj modlitbami, sa v 
prípade potreby hodia. Buďte pripravení. Urobte, čo môžete, aby ste pomohli ostatným naučiť sa 
rešpektovať Ježišovo meno.

všetky krivdy spáchané voči Najsvätejšej Sviatosti,
všetku neúctu preukázanú Tvojej Nepoškvrnenej Matke, Panne Márii,

Modlíme sa a prosíme Ťa za všetkých našich bratov, ktorí sú v nebezpečenstve hriechu.

Táto modlitba ako prosba o odpustenie za rúhanie sa proti Svätému menu Ježiš nám tiež môže 
pomôcť:
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